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De vorba cu conf. dr. Ioana Maria Costea, decanul Facultații de drept din cadrul

Universitații „Alexandru Ioan Cuza” din Iași, despre preocuparea de a oferi

studenților o noua „normalitate” și aceeași pregatire temeinica: ‘Absența fizica ne-a

dezorientat la început, dar procesul didactic se deruleaza acum în parametri optimi;

profesorii și studenții au dovedit o imensa capacitate de adaptare’

Pandemia a schimbat viețile tuturor, având un impact major în toate domeniile. Învațamântul este unul

dintre sectoarele în care amprenta crizei sanitare se evidențiaza puternic, în contextul în care școlile au fost

obligate sa-și modifice radical modul de lucru și sa adopte sistemul online. Facultațile de Drept fac parte din

aceasta schimbare. Cursurile, care cândva se țineau în amfiteatre, se deruleaza acum în fața computerelor,

reprezentând o adevarata provocare atât pentru studenți, cât și pentru profesori. 

„Învațamântul a raspuns provocarii de a ține ritmul vieții atâtor oameni tineri și valoroși. Școala, prin ritmul sau, a

urmat un fir previzibil într-o perioada imprevizibila. Învațamântul juridic a raspuns unei provocari cu preocuparea

de a oferi studenților o noua „normalitate” și aceeași pregatire temeinica”, puncteaza conf. dr. Ioana Maria

Costea, decanul Facultații de drept din cadrul Universitații „Alexandru Ioan Cuza” din Iași.

Cea mai veche instituție de învațamânt juridic din România s-a adaptat fara prea mari probleme la nou și își

deruleaza și acum o parte importanta din activitați în sistem online.

Pentru o instituție de învațamânt superior recunoscuta printre cele mai bune școli de drept de la noi din țara,

provocarea principala a constituit-o pastrarea calitații actului educațional.

Conf. dr. Ioana Maria Costea recunoaște ca nu este ușor sa conduci o facultate în astfel de vremuri, dar lucrurile

au fost luate pas cu pas și astfel au fost evitate greutațile. „Facultatea de drept a Universitații „Alexandru Ioan

Cuza” din Iași este nu numai cea mai veche instituție de învațamânt juridic, ci și una din cele mai bune școli de

drept. Ca și instituție are desigur ample arii de bune practici, dar și loc pentru evoluție. Munca administrativa se

îmbina cu cea de profesor, de vreme ce ambele au un singur obiectiv starea de bine și succesul profesional al

studenților noștri. Standardele de excelența proiectate de Universitate, studenți, colegi, parinți, profesiile juridice

sunt principala noastra direcție de acțiune. De asemenea, avem în vedere determinarea obiectivelor și crearea de

instrumente eficiente pentru a le atinge, atât la nivel didactic, cât și de cercetare”, susține decanul facultații ieșene.

  

 Intra    pe portalul de Concurența pentru a-i cunoaște pe avocații cu o   practica  relevanta în acest domeniu

și a vedea în ce proiecte au fost   implicați 

 

 

Problemele generate de sistemul online

page 1 / 3

https://www.concurenta.ro
https://www.concurenta.ro
https://www.concurenta.ro
https://www.concurenta.ro
https://www.concurenta.ro


www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2022-02-25 09:32:13

Învațamântul în sistem online a adus pentru toata lumea o serie de probleme. În cazul facultații ieșene, decanul

acestei instituții subliniaza ca cea mai are dificultate este aceea ca studenții și profesorii nu împart același spațiu de

lucru. „Absența fizica ne-a dezorientat la început. Între timp, am dezvoltat alte moduri de comunicare și feed-back

constant. La acest moment, suntem înca în sistem online cu majoritatea activitaților. Procesul didactic se deruleaza

în parametri optimi; profesorii și studenții au dovedit o imensa capacitate de adaptare”, completeaza conf. dr.

Ioana Maria Costea.

Experiența ultimilor doi ani i-au aratat Ioanei Maria Costea ca online-ul este pentru învațamânt o varianta doar în

condiții pandemice, iar în alte contexte poate fi un instrument util de a accesa informații în timp real, de a suplini

distanțe și de a face procesul didactic mai flexibil. „Învațamântul juridic superior reacționeaza în ecou la sistemul

normativ, care la rândul sau preia tendințele din viața cetații. Direcțiile actuale ne îndreapta spre era digitalizarii, cu

problematici noi pentru toate domeniile juridice”, precizeaza profesorul.

Opiniile unor profesioniști care ocupa poziții de     top    în          departamentele juridice ale unor companii

importante, pe platforma www.in-houselegal.ro. Urmarește temele dezvoltate  de     avocați   sau     membri      ai

comunitații In-houseLegal și propune      subiecte.

 

Calitațile necesare unui student la Drept

Învațamântul juridic este unul dintre cele mai grele, dar și cu mari șanse pe piața muncii pentru cei care îl parcurg.

„Admiterea singura nu asigura succesul. Facultatea de Drept este o facultate grea, cu elemente multe de noutate

fața de parcursul din liceu. Însa, un absolvent de drept are o multitudine de perspective profesionale de succes.

Printre calitațile pe care ar trebui sa le dețina un tânar care alege sa studieze Dreptul aș enumera calmitatea,

capacitatea de a învața din greșeli și un pic de creativitate. Cred ca este portretul unui student cu potențial”, explica

decanul instituției de învațamânt.

Succesul sta în mâinile tânarului care alege domeniul juridic. Instituțiile de profil din țara nu pot face altceva decât

sa vina cu o oferta educaționala care sa-i stimuleze pe tineri în a-și valorifica la maximum potențialul.

„Un jurist poate avea orice profil personal. Sunt atâtea scenarii de a fi jurist încât orice student va gasi forma

potrivita pentru el. Totul depinde de student. Noi avem un program de conferințe vocaționale prin care aducem „pe

scena” profesia de avocat și marile firme pentru a familiariza studenții cu aceasta oportunitate. De asemenea, oferta

de opționale din planul de învațamânt este conceputa pe ideea de traiectorie, cu pachete de specializare. Astfel,

fiecare student alege raportat la preocuparile sale personale”, nuanțeaza conf. dr. Ioana Maria Costea.

Mai mult, facultatea ieșeana are consolidate peste 30 de parteneriate internaționale, iar studenții acestei instituții

sunt mobili în plan internațional și asta le adauga la portofoliul profesional competențe extrem de valoroase. „Ne

mândrim cu un corp profesoral tânar, cu o preocupare pentru dialog și starea de bine a studenților noștri și desigur

cu o pleiada de alumni copleșitori prin aportul lor profesional și uman”, mai spune conf. dr. Ioana Maria Costea.

Cadrele didactice care activeaza în cadrul Facultații de drept din cadrul Universitații „Alexandru Ioan Cuza” din
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Iași reprezinta una dintre cele mai valoroase resurse deținute de aceasta instituție. „Profesorul este un exemplu,

uneori chiar aduce la catedra și experiența sa dintr-o profesie juridica, ceea ce este foarte valoros. Misiunea

facultații este sa asigure cât mai multe astfel de interacțiuni, pentru ca imaginea studentului asupra profesionistului

din drept sa fie completa. Mentoratul în toate formele sale este o lecție. Un mentor bun știe ca nu deține adevarul

absolut”, a concluzionat decanul facultații din Iași.  
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